

**un nouveau Président  
pour la fédération mondiale - WFVV,  
... qui choisir ?**

Post in english, et en français

**Elections de la fédération mondiale 2022 – le PROFIL « idéal » du PRESIDENT**  
WORLD FEDERATION OF VIETNAM VOCOTRUYEN (WFVV, en vietnamien LDTGVCTVN)

L'échéance arrive avec le II<sup>e</sup> Congrès qui se tiendra dans la ville d'Alger (Algérie) le 16 juillet 2022, pendant le III<sup>e</sup> Championnat de Vocotruyen – Alger 2022.

Afin d'éviter toute confusion, il semble bien utile de rappeler ce qui suit :

. Il convient de bien distinguer les 2 élections qui concernent 2 structures administrativement et légalement indépendantes l'une de l'autre.

- Pour la fédération vietnamienne (LDVTCT), les électeurs sont les membres du Conseil d'Administration, tous Vietnamiens et ont été au nombre de 37 à ces dernières élections du 28 mai 2022 à Hanoi.
- Concernant la fédération mondiale (WFVV ou LDTGVCTVN), il y a 63 électeurs statutaires constitutifs du premier Conseil d'Administration dont 17 Vietnamiens et 46 non-Vietnamiens se répartissant sur 25 pays, dont, bien entendu, le Vietnam, et 24 autres : Algérie, Allemagne, Arménie, Bélarus, Belgique, Brésil, Burkina Faso, Cambodge, France, Inde, Iran, Israël, Italie, Kazakhstan, Laos, Mali, Maroc, Myanmar, Niger, Portugal, Russie, Sénégal, Suisse, Ukraine.

. les positionnements totalement différents des 2 fédérations vis-à-vis des Autorités du Vietnam\*  
(\* cf Statuts juridiques spécifiques à chaque structure

**Concernant la Présidence de la Fédération Mondiale (LDTGVCTVN / WFVV) et le Profil donné comme « idéal » pour le poste de Président.**

Il ressort, des différents sondages et échanges, les 5 critères « indispensables » suivants :

1. ANGLOPHONE (et VIETNAMOPHONE aussi, bien entendu)
2. FRANCOPHONE
  - a. 9 des 24 pays représentés au Conseil d'Administration sont francophones
  - b. 8 autres pays, nouveaux adhérents ou en cours d'affiliation sont francophones
3. GRANDES CAPACITES EN MATIERE DE RELATIONS INTERNATIONALES
  - a. Relations avec les Autorités gouvernementales, ministérielles, et territoriales de chaque pays
  - b. Relations avec le Comité International Olympique et les Comités Olympiques Nationaux de chaque pays
  - c. Relations avec les Dirigeants des fédérations et structures nationales d'arts martiaux
4. NEUTRALITE TECHNIQUE
  - a. Absence de liens directs, présents ou antérieurs, avec un style ou une école d'arts martiaux vietnamiens
  - b. Absence de conflits d'intérêts potentiels
5. EXCELLENTE CONNAISSANCE DE LA CULTURE VIETNAMIENNE

Le futur Président de la WFVV tel que le plébisciteraient déjà la très grande majorité des 49 pays membres de la fédération mondiale pourrait donc être, s'il l'accepte, un ancien Diplome professionnel ou un Chef d'entreprise, anglophone, francophone, vietnamophone, doté d'une grande expérience des relations internationales, vivant de préférence au Vietnam (pour les facilités de contact avec les Autorités Vietnamiennes), et dégagé de tout conflit d'intérêts potentiels et de forte proximité présente ou passée avec un style ou une école d'arts martiaux vietnamiens.

Quelques rares personnes correspondraient à ce profil bien exigeant.

L'oiseau rare, une personnalité ou un chef d'entreprise, se trouverait très probablement au Vietnam. Il suffirait juste aussi que, par exemple, un ancien Ambassadeur du Vietnam consente à contribuer, d'une manière différente de celle qu'il a entretenue pendant toute sa carrière de diplomate, à la préservation et au développement de la Culture Vietnamienne à travers le monde et co-écrire les nouvelles pages de l'histoire du Vo Co truyen Viet Nam.

Des centaines de milliers de pratiquants de vo co truyen Vietnam, quasiment partout sur les cinq continents, attendent un signal fort de la fédération mondiale en direction de ce mouvement initié par le feu Président Hoang Vinh Giang qui a su guider les arts martiaux traditionnels vietnamiens sur le chemin du progrès et d'une ère de développement à même de lui valoir, un jour que tout le monde espère proche, une place de choix sur l'échiquier international à l'égal des disciplines japonaises, chinoises, ou autres coréennes.

**Vive la Culture Vietnamienne,  
vive le Vo Co Truyen du Vietnam.**



**a new President  
for the world federation - WFV,  
who to choose?**

### **World federation « 2022 » elections – the “ideal” PROFILE of the PRESIDENT**

WORLD FEDERATION OF VIETNAM VOCOTRUYEN (WFV, in Vietnamese LDTGVCTVN)

The deadline comes with the II° Congress to be held in Algiers (Algeria) on July 16, 2022, during the III° Vocotruyen Championship – Algiers 2022.

In order to avoid any confusion, it seems useful to remember the following:

. It is necessary to distinguish between the 2 elections which concern 2 structures that are administratively and legally independent of each other.

- For the Vietnamese federation (LDVTCT), the electors are all Vietnamese, all members of the Administration Board, and there were 37 in the last elections of May 28, 2022 in Hanoi.

- Concerning the world federation (WFV or LDTGVCTVN), there are 63 statutory electors of the first Administration Board including 17 Vietnamese and 46 non-Vietnamese spread over 25 countries, including, of course, Vietnam, and 24 others: Algeria, Germany, Armenia, Belarus, Belgium, Brazil, Burkina Faso, Cambodia, France, India, Iran, Israel, Italy, Kazakhstan, Laos, Mali, Morocco, Myanmar, Niger, Portugal, Russia, Senegal, Switzerland, Ukraine.

. the totally different positions of the 2 federations vis-à-vis the Vietnamese authorities\*

*(\*) see legal statutes specific to each structure.*

**Regarding the Presidency of the World Federation (LDTGVCTVN / WFVV) and the Profile given as "ideal" for the WFVV President.**

The following 5 "essential" criteria emerge from the various surveys and exchanges:

1. ENGLISH SPEAKING (and VIETNAMESE SPEAKING also, of course)
2. FRENCH SPEAKING
  - a. 9 of the 24 countries represented at the Administration Board are French-speaking
  - b. 8 other countries, new members or in the process of affiliation, are French-speaking also
3. GREAT CAPACITY IN INTERNATIONAL RELATIONS
  - a. Relations with the governmental, ministerial and territorial authorities of each country
  - b. Relations with the International Olympic Committee and the National Olympic Committees of each country
  - c. Relations with the leaders of federations and national martial arts structures
4. « TECHNICAL » NEUTRALITY
  - a. No direct links, present or previous, with a style or with any Vietnamese martial arts school
  - b. No potential conflicts of interest
5. EXCELLENT KNOWLEDGE OF THE VIETNAMESE CULTURE

The future President of WFVV as already approved by the vast majority of the 49 countries already members of the world federation could therefore be, if he accepts it, a former professional Diplomat or a good Business Manager, English-speaking, French-speaking, Vietnamese-speaking, with extensive experience in international relations, preferably living in Vietnam (for easiest contact with the Vietnamese authorities), and free of any potential conflict of interest and strong present or past closeness with Vietnamese Martial Art style or school.

A few rare people would correspond to this very demanding profile.

The « rare bird », a personality or a business leader, would most likely be found in Vietnam.

It would also just be enough that, for example, a former Ambassador of Vietnam agrees to contribute, in a way different from that which he maintained throughout his career as a diplomat, to the Vietnamese Culture preservation and development through the world, and co-write new pages in the history of Vietnam Vo Co truyen.

Hundreds of thousands practitioners of Vietnam Vo Co truyen, almost everywhere on the five continents, await a strong signal from the world federation in the direction of this movement initiated by the late President Hoang Vinh Giang who knew how to guide the Vietnamese Traditional Martial Arts on the path of progress and an development era that will bring us, one day which everyone hopes to be near, our right rank on the international chessboard on an equal footing with the Japanese, Chinese and other Korean disciplines.

**Long live the Vietnamese Culture,  
long live the Vietnam Vo Co Truyen.**



**quel Président  
pour la fédération mondiale – WFVV ?**

**which President for the world  
federation – WFVV?**